
                                                                                                                                                      

                               

                                
 

 

 

 

 

 

 

Svar på interpellation (2015:39) av Lotta Edholm 
(FP) om barnomsorg på obekväm arbetstid 

För att möjliggöra för fler stockholmare att förvärvsarbeta, trots 

obekväma arbetsider och en familjesituation där andra inte kan 

täcka upp, så behöver barnomsorgen byggas ut. Det behövs fler 

anpassade lokaler och fler förskolor med mer generösa öppettider 

för att möjliggöra för fler att tacka ja till morgon-, kvälls och 

helgjobb. Det är en anpassning av barnomsorgen till ett modernt 

arbetsliv.  

 

1.  Utredningen som utbildningsförvaltningen genomfört och som 

ligger till grund för riktlinjerna, visar att utvecklingen i staden går 

mot mer lokalbaserad verksamhet. Stadsledningskontoret ser i likhet 

med utredningen många fördelar med denna form för verksamheten 

och föreslår i riktlinjerna att staden ska sträva efter att erbjuda 

omsorg i lokalbaserad verksamhet, dvs. befintlig pedagogisk lokal 

eller annan för ändamålet anpasasad lokal. Att bedriva omsorg med 

anställd personal i hemmiljö anses inte vara att föredra ur ett 

barnsäkerhetsperspektiv och det ger försämrade möjligheter till 

uppföljning och kontroll av kvaliteten på tjänstens utförande. 

Vidare befarar stadsledningskontoret att barnvårdare i hemmet inte 

är en kostnadseffektiv lösning om efterfrågan på tjänsterna ökar. 

Det finns likaså en arbetsmiljöaspekt för den som ska utföra 

omsorgen. För den anställde är det bättre att arbeta i en lokal 

anpassad för verksamheten och med kollegor.  

 

2. Om särskilda skäl föreligger ska det vara möjligt att erbjuda 

omsorg i hemmet, men ambitionen och viljeriktning ska vara att 

erbjuda lokalbaserad verksamhet. Stadsledningskontoret vill 

understryka att det enligt skollagen inte finns någon rättighet för 

föräldrarna att välja omsorgsform utan det är upp till varje kommun 

att välja hur man vill organisera sin omsorg på obekväm arbetstid 

och hur omsorgen ska erbjudas. Denna tolkning av lagen har även 

stöd i praxis då skolinspektionens i ett beslut fån april 2014 gav en 

kommun rätt att besluta att inte längre erbjuda omsorg i hemmet.  

 

Idag är det ytterst få barn som har barnomsorg i hemmet om natten. 

Även i fortsättningen kommer det vara möjligt att få det. Samma 

bedömning som sker idag kommer att fortsätta. Bedömningen är 
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professionell och utgår från barnets egna särskilda behov och/eller 

särskilda skäl i familjesituationen.  

 

3. Idag har ca 200 barn barnomsorg på obekväm arbetstid. 

Möjligheten till barnomsorg på obekväm arbetstid förändras inte 

men successivt kommer en allt större del av omsorgen på obekväm 

arbetstid att utföras i gemensamma lokaler. Eventuellt behövs 

övergångsbestämmelser för de aktuella beslut om omsorg i hemmet 

på obekväm arbetstid. Det kommer förvaltningen att pröva.     

 

4. Det är bara huvudmän med godkännande för att bedriva förskole- 

eller fritidsverksamhet som kan bedriva barnomsorg på obekväm 

arbetstid. Utbildningsförvaltningen ska ta fram en särskild 

godkännandeprocess för barnomsorg på obekväm arbetstid, 

eftersom denna omsorg är en egen verksamhet utifrån skollagen och 

inte är en förskoleverksamhet. Enligt 25 kap. 7 § skollagen ska den 

omsorg som erbjuds på obekväm arbetstid som avses i 2-5 §§ 

bedrivas i ändamålsenliga lokaler i grupper med en lämplig 

sammansättning och storlek. Lokalerna ska vara ändamålsenliga 

och lokalernas utrustning ska tillgodose barnens behov av trygghet, 

omsorg och en god pedagogisk verksamhet. 

 

Med det anses interpellationen besvarad.  

 

 

 

Stockholm den 13 september 2015 

 

Olle Burell 

 

 


